

教育實踐與研究 第 38 卷第 3 期 2025 年 12 月

編輯室手記 I

研究論文

- 生態互動觀點下臺灣師資培育政策治理的歷史回顧與未來展望1
——黃嘉莉
- 運用 Google 翻譯和 ChatGPT 於跨語言教學輔助大一學生英語寫作39
——黃馨儀、曾瓊瑤
- 性格優勢教育在軍事院校的實踐與成效：以 VIA-IS 為基礎的介入
研究77
——陳景花
- 觀光不迷航：觀光整合人才養成模式建構與實證 113
——楊倩姿
- 窺見幸福：從能動性探究新二代的適應議題141
——黃騰

稿約177

Journal of Educational Practice and Research

Volume 38, Number 3, December 2025

Editor's Notes I

Research Articles

- Retrospective and Perspective on Policy Governance of Taiwan's Teacher Education: An Ecological Interaction Perspective 1
—*Jia-Li Huang*
- Leveraging Google Translate and ChatGPT Within Pedagogical Translanguaging to Enhance University Freshmen's EFL Writing 39
—*Hsin-Yi Cyndi Huang & Chiung-Jung Tseng*
- The Implementation and Effects of Character Strengths Education in a Military College: An Intervention Study Based on the VIA-IS Framework 77
—*Jing-Hua Chen*
- Navigating Tourism Development: Construction and Empirical Validation of an Integrated Talent Cultivation Model for the Tourism Industry 113
—*Chien Tzu Yang*
- Glimpsing Well-being: Exploring Adaptation Issues of the Second-Generation of New Immigrants Through the Lens of Agency 141
—*Teng Huang*

Call for Papers 177